
Protokół 
V Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 25 marca 2015r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Lesiński, 
który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Magda Rachtan - Małycha 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Jakub Żołądek 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Paweł Doba 
Mieczysław Tomkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz  - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak – Tyczka – radca prawny 
Monika Nowicka – inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa 
Michał Żelazek – Dyrektor GOKIS 
Maciej Frąckowiak – kierownik Gminnego Ośrodka Kultury 
 

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad wcześniej i nie 
ma propozycji wprowadzenia do niego zmian. W związku  z powyższym zarządził głosowanie  w 
sprawie przyjęcia porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 

 



3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji.  
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Podjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  Kleszczewie. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia  Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kleszczewo w 2015r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015r.  
8. Działalność Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie.  
9. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
10. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
11. Zapytania i wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 

 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił uwag. 
W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad jego przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas IV Sesji Rady Gminy przedstawiła 
Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr V/29/2015 w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Kleszczewie przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr V/29/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr V/30/2015 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kleszczewo w 2015r. 
przedstawiła Pani Nowicka. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń 
komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr V/30/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 

 



Ad. 7 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr V/31/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015r. 

przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń 
komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr V/31/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 
 Działalność Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w 2014r. przedstawił Dyrektor Żelazek. 
Dyrektor poinformował, że GOKIS powstał w 2000r., a w roku 2002 przekształcony został w 
instytucję kultury i działa obecnie na podstawie Statutu, Regulaminu Organizacyjnego i planu 
rzeczowo – finansowego. Jednostka realizuje zadania własne gminy w zakresie kultury i sportu, a 
finansowana jest w znacznej mierze z dotacji podmiotowej z urzędu gminy. W 2014r. dotacja 
wyniosła 832.534zł i 161.820zł dla bibliotek.  

Swoje działania GOKIS realizuje w sześciu działach na obiektach przekazanych w 
zarządzanie lub dzierżawę przez urząd gminy: 
- dział kultury, który realizuje swoje zadania na bazie Gminnego Ośrodka Kultury w Kleszczewie, 
pod swoją opieką ma dwa zespoły śpiewacze, prowadzi warsztaty tematyczne, a także organizuje 
imprezy, których w 2014r. było 33, 
- dział czytelniczy realizuje swoje zadania poprzez bibliotekę gminną w Kleszczewie i jej filię w 
Tulcach. Zbiory biblioteczne to ponad 42.000 woluminów, a na 100 mieszkańców przypada 607 
woluminów. W roku ubiegłym biblioteki wzbogaciły się o 1737 woluminów o wartości ponad 
35.000zł i zrealizowały ponad 37tys. wypożyczeń. Z komputerów w bibliotekach w 2014r. 
skorzystało ponad 2500 osób. Dyrektor podkreślił, że na podstawie danych z 2013r. kleszczewska 
biblioteka zajmuje drugie miejsce w powiecie poznańskim pod względem ilości czytelników w 
przeliczeniu na 100 mieszkańców i pierwsze miejsce pod względem ilości wypożyczonych książek, 
- dział sportu realizuje zadania na bazie następujących obiektów sportowych i rekreacyjnych: 

- kompleks obiektów w Tulcach i Kleszczewie, 
- place zabaw (poza placami zabaw „Radosna szkoła”), 
- boisko ze sztuczną trawą w Ziminie, 
- strzelnica sportowa w Tulcach. 

- dział imprez, wśród imprez interdyscyplinarnych zorganizowanych w 2014r. Dyrektor wymienił 
m.in. finał WOŚP, Euromajówkę, Dni Gminy Kleszczewo, festyn „Żegnamy Wakacje” w Tulcach, 
Dzień Seniora, 
- dział redakcji Samorządu. W 2014r. wydanych zostało 10 numerów gazetki w tym dwa 
rozprowadzane były bezpłatnie i dotyczyły wyborów samorządowych, gospodarki odpadami i PIT – 
ów,  
- dział administracyjno – księgowo – kadrowy. 

Omawiane powyżej wydarzenia zobrazowane zostały także w przedstawionej prezentacji 
multimedialnej, która stanowi załącznik do protokołu. 

Dyrektor Żelazek przekazał radnym plan wydarzeń na 2015r.  
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 

Radna Batycka poinformowała, że Komisja Finansowo – Gospodarcza odbyła posiedzenie, 
którego tematem była działalność GOKIS w 2014r., plany na 2015r. oraz sprawy bieżące gminy.  

Radna Michałowska poinformowała, że tematem posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury, 
było podsumowanie „Akcji Zima”, oraz sprawy bieżące wynikające z działalności gminy.  

 



Radny Lammel poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska podjęła temat 
działalności Spółki Wodnej w Kleszczewie i omówiła sprawy bieżące gminy.  

 
Ad. 10 porządku posiedzenia 
Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 
5-6.03.2015r. – Zgromadzenie Ogólne Związku Gmin Wiejskich oraz Kongres z okazji 25-lecia 
samorządu terytorialnego. Spotkanie Związku Gmin Wiejskich poświecone było bieżącym 
problemom funkcjonowania samorządów, ale także w związku z upływem kadencji władz 
samorządowych było to spotkanie wyborcze - funkcję Przewodniczącego przestał pełnić Pan 
Mariusz Poznański dotychczasowy Wójt Gminy Czerwonak. Gośćmi Kongresu byli m.in. 
Prezydent RP Bronisław Komorowski, Premier Ewa Kopacz, szereg członków rządu i 
parlamentarzystów, 
9,13,25.03.2015r. – posiedzenia Zarządu ZM GOAP, 
20.03.2015r. - Zgromadzenie ZM GOAP, gdzie z inicjatywy przedstawicieli Poznania wszczęto 
dyskusję nad sensem istnienia GOAP- u, kluczowa będzie decyzja radnych Miasta Poznania w tej 
sprawie, 
23.03.2015r. – wyjazd do Szczecina celem zapoznania się z funkcjonowaniem tamtejszego systemu 
gospodarki odpadami, głównie z systemem opłat. Szczeciński system opłat opiera się na dwóch 
formach płatności: ilość zużytej wody w przypadku budynków wielorodzinnych i ryczałt od 
budynku jednorodzinnego, który przy segregacji odpadów wynosi 50zł, lub 80zł przy odpadach 
zmieszanych. Stawkę zużycia wody przyjęto na poziomie 4zł za m3. Przy średnim zużyciu 3-4m3 
jest to składka porównywalna do obowiązującej obecnie w ZM GOAP lub nieco wyższa. Wójt 
podkreślił, że jedna z przyczyn problemów Związku wynika z faktu, że być może nawet 100.000 
mieszkańców, głównie Poznania, nie jest w ogóle objętych opłatami za odpady (m.in. studenci nie 
zgłaszani do opłat przez wynajmujących mieszkania) i zużycie wody byłoby w tej sytuacji 
miarodajnym wyznacznikiem wysokości opłat. Wójt dodał, że sytuacja finansowa ZM GOAP jest 
trudna w związku z niedoborem ok. 43mlnzł, z których na 18mlnzł banki będą prawdopodobnie 
oczekiwały zabezpieczenia ze strony gmin (proporcjonalnie do liczby mieszkańców),  
10.03.2015r. – wręczenie nagród i stypendiów dla wyróżniających się sportowców z Gminy 
Kleszczewo, 
16.03.2015r. – spotkanie z Wicestarostą Łubińskim w sprawie zaplanowanych do wspólnej 
realizacji przedsięwzięć na drogach,  
16.03.2015r. – spotkanie z Radą Rodziców ZS w Tulcach w sprawie rozbudowy szkoły, 
19.03.2015r. – Zarząd „Traktu Piastów”, Pan Wójt poinformował, że Stowarzyszenie po przyjęciu 
gmin ubiegających się o członkowstwo będzie obejmowało obszar liczący bliso 150tys. 
mieszkańców, 
20.03.2013r. – spotkanie z Prezesem WCHiRZ w Tulcach w temacie dalszej współpracy dotyczącej 
m.in. oczyszczalni ścieków, 
22.03.2015r. – inauguracja sezonu KS Clescevia. 
 

Pan Wójt poinformował, że od 2 do 20 marca br. odbywały się zebrania wiejskie. Wójt 
złożył gratulacje sołtysom wybranym podczas wyborów sołeckich.  
 

W kwestii inwestycji Pan Wójt poinformował, że prowadzone jest równanie dróg 
gruntowych, oraz przygotowywane jest ogłoszenie o przetargu na budowę chodników w Śródce i 
Poklatkach. W fazie końcowej są przygotowania do wprowadzenia systemu mobis. 

Pan Wójt poinformował, że w związku z przedłużającymi się procedurami uzgadniania 
rozkładu jazdy komunikacji gminnej, nie udało się go wprowadzić z dniem 1 marca br. Kolejny 
możliwy zgodnie z przepisami termin to 1 czerwca 2015r. Wójt nadmienił, że zmiany w rozkładzie 
jazdy, które przewidywały m.in. wprowadzenie pięciu dodatkowych kursów, podyktowane były 
zapotrzebowaniem zgłaszanym przez mieszkańców, natomiast obecnie mieszkańcy podczas zebrań 
wiejskich dawali niekiedy wyraz swojemu niezadowoleniu z faktu tychże zmian. 

 



 Następnie Pan Wójt poinformował, że do urzędu gminy wpłynął wniosek o utworzenie 
nowego sołectwa, co będzie przedmiotem dyskusji podczas posiedzeń Komisji Stałych Rady 
Gminy. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 
 Radny Rajchelt zapytał czy w sytuacji kiedy Miasto Poznań zdecyduje się opuścić ZM 
GOAP, istnienie Związku będzie miało sens? 
 Zdaniem Pana Wójta będzie to tematem rozważań gmin. Wójt przypomniał, że Gmina 
Kleszczewo wstąpiła do Związku ze względu na mającą powstać spalarnię odpadów (co zostało 
zrealizowane), oraz w związku z faktem, że instalacje do przetwarzania odpadów i firmy 
odbierające odpady należą do Poznania lub innych gmin należących do ZM GOAP. Teoretycznie 
dawało to szansę na korzystniejsze ceny, okazało się jednak, że np. firma Remondis będąca w 49% 
spółką Miasta Poznania windowała stawki za odbiór odpadów na poziom o wiele wyższy niż w 
innych miastach, np. w Gdańsku. Podobnie Zakład Zagospodarowania Odpadów w Poznaniu, który 
po utworzeniu ZM GOAP zwiększył swoje koszty kilkakrotnie. Podczas tworzenia GOAPu 
zakładano, że duża organizacja, skupiająca dużą ilość mieszkańców,  a tym samym dysponująca 
dużą masą odpadów pozwoli w określony sposób dyktować własne warunki – stało się odwrotnie i 
problemy z rozstrzygnięciem ubiegłorocznych przetargów doprowadziły do ścisłej współpracy firm 
odbierających odpady, a tym samym dyktowanie przez nie stawek zlecającemu. 

Radny Rajchelt zapytał czy Szczecin prowadzi gospodarkę odpadami samodzielnie czy w 
połączeniu z innymi gminami? 

Pan Wójt wyjaśnił, że miasto Szczecin działa samodzielnie w tej kwestii, podobnie Łódź.  
Radny Maciejewski zapytał jakie koszty poniesie Gmina Kleszczewo w sytuacji gdyby ZM 

GOAP zakończył swoją działalność? 
Pan Wójt wyjaśnił, że w związku z obecnym zadłużeniem GOAP- u Gmina Kleszczewo 

poniosłaby koszt ok. 200.000zł. 
Radny Żołądek zapytał czy możliwe jest uregulowanie sytuacji na ul. Różanej i Mahoniowej 

w Tulcach, gdzie znaczną część chodnika zajmują parkujące tam samochody.  
Pan Wójt odpowiedział, że nie ma w tej okolicy zakazu parkowania, natomiast ulokowanie 

takiego zakazu mogłoby skomplikować życie tamtejszym mieszkańcom. Pan Wójt uważa, że 
istnieją przepisy, które określają zasady parkowania i można tym tematem zainteresować policję, 
która zweryfikuje prawidłowość parkowania. 

Radna Rachtan – Małycha zapytała na jakim etapie jest sprawa rozbudowy szkoły w 
Tulcach? 

Pan Wójt odpowiedział, że wyłoniony został wykonawca dokumentacji. 
   
Ad. 12 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim 
za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 17:10. 
 
 
Protokołowała: 
Monika Nowicka 
 
       za zgodność z przebiegiem obrad 

    Przewodniczący Rady Gminy 
 

               Henryk Lesiński 
 

 


